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HÚSVÉT 6. VASÁRNAPJA                         C év                    1– 4 oldal 

 

Olv.: ApCsel 15,1-2.22-29 – Jel 21, 10-14.22-23 - Jn 14,23-29 

Krisztus békéje 

 

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL 
 

Szentmise bevezetése 

 

Isten hozta a Testvéreket! 
Szeretettel köszöntök mindenkit! Ezen a mai ünnepen szeretném felhívni mindenkinek a 
figyelmét erre az ünnepélyes köszöntésre, amely minden szentmise elején elhangzik. 
 

Jézus Krisztus kegyelme, az Atya szeretete és a Szentlélek egybeölelő szeretete 

legyen velünk! 

 

Lehet-e ennél többet kívánni, vagy kérni az ember számára, hogy Jézus jóakarata 
munkálkodjon bennünk, az Atya szeretete töltse be szívünket és egymással egységre, 
közösségre törekedjünk? Ez egy program, ez az ember programja! Kérjük Isten segítségét, 
hogy ez a program külön-külön mindegyikünk életének programja legyen és a világ 
programjává váljon általunk.  
 

Az a küldetésünk, hogy ezt sugározzuk az emberek felé/ 
 

Szentbeszéd 

 

Kedves Testvérek! Jézus nagy ígéretét hallottuk: 
 

„Az Én békémet adom nektek!” 

 

Ezen a jézusi üzeneten érdemes elgondolkodni, kutatni, értelmét keresni: Mit jelent ez a jézusi 
ajándék nekünk? Ha ez a mondat eléri az ember fülét, máris értjük, hogy mindannyian békére 
vágyunk. Egyes emberek, közösségek tele vannak számtalan gonddal, bajjal.  
 

Az Egyház párbeszédet keres a világgal! 

 

Ez így van még akkor is, ha egyfolytában kritizálják az Egyházat, mintha idejét múlt lenne, 
mintha nem lenne helyén ebben a világban, mintha hangja se lenne, mintha alkalmatlan lenne 
kapcsolatteremtésre. Ilyen ez a világ, amelyben élünk, egyfolytában ezt ragozza, ezt mondja. 
Előírták, és nap mint nap százszor elmondják a különböző médiumokban. Ha sokszor 
mondanak valamit, egyszer csak mindenki elhiszi. Az Egyház - a kritikák ellenére, a II. 
Vatikáni Zsinatra hivatkozva - üzenetet küld a világnak és keresi a kapcsolatot a világgal!  
 

Az Egyház azokba a gondokba, bajokba 

- amik nyomják a lelkünket,  
elviselhetetlenné teszik a mindennapjainkat, -  
bele akar világítani az evangélium világosságával,  
az evangélium fényével! 

Az Egyház béketeremtő mindezek közepette!  
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Mit jelent ez a fogalom: béke? 
Nem könnyű beszélni a békéről. Mit is jelent? Lukács evangélista - akinek az üzenetét 
hallottuk - ismerte azt a békét, amiről Vergilius is írt. Ugyanakkor ismerte a zsidók fölfogását 
is, hogy nekik mit jelentett ez a fogalom: salom, amely szó a mindennapjaik minden órájában 
megjelenik. A köszöntésükben a salom: Béke veled! A nevek tömegében szerepel ez a szó, 
salom, Salamon, Absalom. A béke mit jelentett a zsidóknak? Így lehet mondani: ép, teljes, 

semmi se hiányzik, harmonikus! Külön-külön mindegyik jelentés ezt a fogalmat akarja 
megértetni az emberrel. 
 

Nekünk magyaroknak a béke szavunk az egész fogalomtörténetben kakukkfióka. Egy török 
jövevényszóból, igéből származik, ami azt jelenti, hogy megkötözni! Ebből a nagyon szép 
magyar szóból származik: békjóz. A magyar béke szavunk arról ad hírt, hogy megkötözni, de 
mit? A rosszat! Ha megkötözik a rosszat, akkor megjelenik a béke!  
 

Nem egyszerű beszélni erről a fogalomról. A képek mintha többet mondanának a békéről. 
Azokban mintha jobban megjelenne az, amire az ember gondol, amikor a békét emlegeti. A 
béke valamiképpen légkör, ami betölthet egy helységet, ahol összegyűlnek emberek, akiknek 
jó akaratúnak kell lenniük, hogy a helységet betöltse. Vagy a béke, ahogy az a kicsi gyerek ül 
apja ölében. Vagy ahogy egy csecsemő rátapad édesanyjára, akkor az ember a békére gondol. 
Vagy az az apuka, ahogy az előbb bejött a templomba, térdet hajtott és a térdére ültette a kicsi 
lányát, aki hozzásimult és körülnézett. Vagy egy nyári meleg délután egy csendes erdőben, 
ahol az ember csak a bogarak aprócska neszét hallja, suhannak a madarak. Béke. Vagy az én 
lelkemben oly sokszor föltámad gyerekkorom élménye, amikor vasárnap délután a falusi 
emberek a ház előtti padon ücsörögtek és beszélgettek. Ezek a képek sokkal többet kifejeznek 
arról, mire is gondol az ember, amikor azt mondja: béke. 
 

A világ békéje 

Jézus azt mondta, hogy nem azt a békét adom, amit a világ ad. Ezek szerint a világ is 
szándékozik békességet adni, békét teremteni? Cinikusan erre azt mondják: a világ békéje a 
két háború közötti békeszerződés. A kiegyezéseket az asztal fölött írják alá, másik kezükkel 
az asztal alatt gyártják a fegyvereket. Az egyes embernek is lehet valamilyen fajta álma arról, 
hogy mi is ez a béke. A világ békéjét hordozó ember az a valaki legtöbb esetben, aki úgy 
gondolja, hogy meg van mindene, birtokol mindent, ami neki kell. Légy nyugton, mindened 
megvan, élj. Ez lenne a béke? Ez lenne a világ békéje? 

 

A Szentírás rögtön beszól: 
 „ Esztelen! Még ma számon kérhetik a lelkedet!” 

Jézus békéje! 
Jézus nem véletlenül mondja, hogy az ő békéjét adja! Jézus feltámadása után mondja az 
apostoloknak, amikor megjelenik:  

„Békesség nektek!” 

A megőrzött sebhelyeit megmutatja nekik! 

Máris értjük! A békének ára van! 

 

Az ember, aki békességes lelkülettel él a világban, abban a világban, amelynek inkább csak e 
világi törekvései vannak, az megtapasztalja, hogy a békének ára van! 
Jézus másodszor is megjelenik az apostoloknak és azt mondja:  

 

„Békesség nektek!” 

„Elküldöm nektek a Szentlelket!” 
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A Lélek majd eszetekbe juttat mindent és tanúságot tesztek rólam, – mondhatom így – a 

békéről! Jézushoz így is közelíthetünk: Jézus a Béke Fejedelme! –ahogyan mondta róla a 
próféta. Az embernek a Lélekre van szüksége, mert a békét teremteni lehet! Teremteni meg 

csak az Isten tud! Ha mi ezen a békén munkálkodunk, akkor szükségünk van az Isten Lelkére!  
 

Az Isten Lelke legyen bennünk,  
hogy meg tudjuk teremteni egymás között a békét! 

 

Harmadszor Jézus szintén ezzel a köszöntéssel jön az apostolokhoz és  azt mondja:  
 

„Békesség nektek!” 

„Akinek megbocsátjátok bűneit, 
 azoknak bűnei meg vannak bocsátva!” 

 

Akinek meg nem bocsátjátok meg bűneit, az nincs megbocsátva! A mi magyar 
békeértelmezésünk megjelenik ebben a jézusi felhatalmazásban, mert annak van békéje, 
akinek a bűneit megkötözik. Amikor a bűn szárnyát megkötözik, akkor az ember felszabadul 
a jóra: ez a béke! 
 

Ha komolyan akarjuk a békét, ezt az ajándékot és érteni akarjuk, hogy miképpen kell élni 
azzal az embernek, akkor arra a Bibliai értelmezésre gondoljunk, amit az emberiség először 
hallott az angyali énekben:  

Dicsőség a magasságban Istennek 

és békesség a földön a jóakaratú embereknek! 

 

Itt érhető tetten a krisztusi béke, ami már az eddig elmondottakban is fölsejlett:  
 

A krisztusi béke nem más, mint Isten jóakarata! 

Isten a békesség Istene! 

 

Akik befogadják a kegyelmet, a jóakaratú Istent, azok a békesség fiai! Akik a békesség 
faiként élnek, azok által az Isten akarata érvényesül ebben a világban.  
 

Ma a Szentírásból hallottuk:  
Ez a béke olyan, mint a földre szállt mennyország, 
a mennyei Jeruzsálem,  
ahol az Isten akarata határoz meg mindent!  

 

Gondolhatunk arra is, hogy a jézusi béke ezen a földön azt jelenti, hogy visszaáll a 
paradicsomi állapot. Az ember azért veszítette el a paradicsomi békét, - ahol együtt élt a 
farkas a báránnyal, a párduc a gödölyével, - mert a maga akaratát állította az első helyre. Isten 
akaratát semmibe vette.  
 

A jézusi béke azt jelenti, hogy visszaáll a paradicsomi rend 

és az Isten akarata a jóakaratú emberek által jelen van ebben a világban! 

Azt is mondhatom: alászállt a mennyország, kivirágzott újra a paradicsom! 

Aki ide akar tartozni, az figyeljen jobban Jézusra! 

 

+  A M E N  + 
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Imaszándék a Mi Atyánkhoz 

 

Kedves Testvérek! 

A jézusi békéért imádkozzunk most. Külön-külön mindegyikünk kapja meg ezt a békét, ami a 
teljességet, a harmóniát, a megelégedettséget jelenti. Abban az esetben lakozik bennünk, ha az 
Isten akarata határoz meg mindent. Ezt kívánjuk a mai napon az édesanyáknak is. Ha őszinték 
vagyunk, akkor be kell látnunk, hogy az édesanyák türelméből, áldozatkészségéből, 
jóakaratából ébredezik a világ! Csak az a világ, amely megszületett, az a világ, azok az 
emberek, akik az anyákból megszülettek, akiket fölnevelnek és akik a jövőt jelentik! 
 

Mi Atyánk… 

 

 

  

 

 

 

 


